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protidrogovou politiku 

Zpracovala Ing. Veronika Pavlíková 
Počet 
stran 

1 / 9 Datum 5. 4. 2019 

 

Datum jednání:  29. března 2019 

 

Začátek jednání:  9.00 hodin 

Konec jednání:  11.00 hodin 

 

Program jednání: 

 

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Informace o průběhu grantového řízení v oblasti adiktologických služeb pro rok 2019 

a v oblasti adiktologických služeb MČ pro rok 2019 

3. Nízkoprahová metadonová substituce Drop In v Nemocnici Na Bulovce – stížnosti 

na provoz a jejich řešení 

4. Akční plán protidrogové politiky hl. m. Prahy na rok 2019 s výhledem pro rok 2020 – 

podněty a připomínky 

5. Adiktologické fórum 

6. Čtyřleté financování adiktologických služeb 

7. Prostory pro nové kontaktní centrum 

8. Informace o průběhu grantového řízení v oblasti primární prevence ve školách a 

školských zařízeních v roce 2019 

9. Rizikové chování neorganizované mládeže ve volném čase - bitky 

10. Výsledky šetření o rizikovém chování žáků 2. stupně ZŠ a SŠ v Praze 

11. Preventivní akce Nebezpečný svět 

12. Pražské fórum primární prevence 

13. Různé 
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Jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro protidrogovou prevenci (dále jen „Komise“) 

zahájila předsedkyně Komise Mgr. Milena Johnová v 9.05 hodin. Na jednání přítomné 

přivítala a poděkovala jim za účast. Zároveň všechny přítomné požádala o krátké 

představení. 

 

Přítomno bylo 13 členů Komise, Komise je usnášeníschopná. Omluven z jednání byl 1 

člen Komise, viz prezenční listina, která je přílohou tohoto zápisu.  

 

1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Předsedkyně Komise radní Mgr. Milena Johnová konstatovala, že návrh programu 

jednání byl všem členům Komise rozeslán s pozvánkou a požádala členy Komise  

o připomínky k programu. Nikdo z přítomných členů připomínky k programu neměl. 

Předsedkyně Komise požádala členy Komise o schválení programu. 

Hlasování v 9.06 

pro – proti – zdržel se 

13 – 0 – 0 

Program jednání byl schválen. 

 

Ověřením zápisu z dnešního jednání byla pověřena Bc. Petra Havlíková. Předsedkyně 

Komise radní Mgr. Milena Johnová požádala členy Komise o schválení ověřovatelky 

zápisu. 

Hlasování v 9.10 

pro – proti – zdržel se 

13 – 0 – 0 

Ověřovatelka zápisu byla schválena. 

 

2) Informace o průběhu grantového řízení v oblasti adiktologických služeb pro 

rok 2019 a v oblasti adiktologických služeb MČ pro rok 2019 

Předsedkyně Komise požádala protidrogovou koordinátorku o slovo. Bc. Petra Havlíková 

shrnula informaci, kterou všichni členové Komise obdrželi v písemné a elektronické 

podobě, informovala o tom, že bylo přijato 45 žádostí, z toho 17 žádostí jednoletých, 10 

žádostí víceletých a 18 žádostí na dofinancování čtyřletých běžících projektů. Žádosti 

podalo 16 různých organizací. Předpokládaný termín schválení Zastupitelstvem hl. m. 

Prahy je duben 2019. Bc. Havlíková dále uvedla, že by ráda pro následující léta urychlila 

celé grantové řízení cca o 1 - 2 měsíce. 

Předsedkyně Komise Mgr. Milena Johnová vyzvala členy Komise k diskusi.  
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PaedDr. Richterová Těmínová požádala, zda by bylo možné zveřejnit návrhy částek po 

jednání Rady hl. m. Prahy. Mgr. Jana Havlíková potvrdila, že součástí materiálu na 

financování projektů v rámci Programu adiktologických služeb do Rady hl. m. Prahy je 

návrh částek do Zastupitelstva hl. m. Prahy, kde se můžou žadatelé o grant s návrhy 

částek seznámit. 

Mgr. Počarovský požádal o zveřejnění usnesení Rady hl. m. Prahy v sekci Dotace a 

granty / Protidrogová prevence. Mgr. Havlíková přislíbila okamžité zveřejnění usnesení 

Rady hl. m. Prahy i Zastupitelstva hl. m. Prahy v této sekci. 

PhDr. Douda vyzval k tomu, aby byl někdy pozván na jednání Komise zástupce Úřadu 

vlády. Bc. Havlíková pozve na některé z dalších jednání národní protidrogovou 

koordinátorku Mgr. Jarmilu Vedralovou. 

Nikdo další z přítomných členů Komise se do diskuze nehlásil. 

 

Komise vzala na vědomí informace o průběhu grantového řízení v oblasti adiktologických 

služeb pro rok 2019 a v oblasti adiktologických služeb MČ pro rok 2019. 

 

3) Nízkoprahová metadonová substituce Drop In v Nemocnici Na Bulovce – 

stížnosti na provoz a jejich řešení 

Bc. Petra Havlíková k bodu 3 uvedla, že byla na jednání s místostarostkou MČ Praha 8 

Mgr. Vladimírou Ludkovou ohledně metadonového centra. V následujících dnech byl na 

schůzce se zástupci MČ Praha 8 i ředitel DROP IN, o.p.s. MUDr. Jiří Presl. Rezidenti MČ 

Praha 8 zasílají stížnosti ohledně veřejného pořádku v této části města na městskou část 

i na MP HMP. Bc. Havlíková informovala dále o plánované schůzce s náměstkem 

primátora Ing. Hlubučkem a náměstkem ředitele MP Praha Ludvíkem Klemou. Mjr. Badin 

doporučil přizvat na jednání plk. Matějíčka za KŘ P ČR. Zatím doporučuje posílení 

hlídkové služby v dané lokalitě a řešení tohoto problému nastínit v místním časopisu 

Osmička. 

MUDr. Karbanová doplnila, že většinou jde o osoby bez domova závislé na alkoholu, 

které se pohybují i po celém areálu Nemocnice Bulovka. 

Radní Mgr. Johnová navrhla sdílet tento problém s týmem, který řeší v současné době 

na území hl. m. Prahy problematiku bezdomovectví. Tento problém je potřeba řešit dál. 

Další možností by bylo konzultovat revitalizaci celého objektu nemocnice i jejího okolí 

s IPR. 

Komise vzala na vědomí informace o situaci ohledně nízkoprahové metadonové 

substituce DROP IN. 
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4) Akční plán protidrogové politiky hl. m. Prahy na rok 2019 s výhledem pro rok 

2020 – podněty a připomínky 

Bc. Havlíková informovala o aktualizaci Akčního plánu s tím, že ho rozešle všem 

přítomným členům Komise k připomínkám a na dubnovém jednání Komise by byla 

rozdána členům finální verze. 

Mgr. Varga se dotázal, zda je stále aktuální požadavek na posílení kapacit terénních 

programů vzhledem k dlouhodobě klesajícímu počtu kontaktů. PaedDr. Těmínová si 

myslí, že se bude měnit struktura terénu a služby budou dělat case management. Mgr. 

Počarovský navrhl opětovné sestavení 4 sekcí. Po krátké diskusi byly navrženy tyto 

sekce: 

Sekce pro léčbu a následnou péči – vedoucí sekce bude PaedDr. Martina Richterová 

Těmínová 

Hlasování 

pro – proti – zdržel se 

12 – 0 – 1 

Sekce komunitního bezpečí – vedoucím sekce bude mjr. JUDr. Jaromír Badin 

Hlasování 

pro – proti – zdržel se 

12 – 0 – 1 

Sekce Harm Reduction – vedoucí sekce bude Bc. Petra Havlíková 

Hlasování 

pro – proti – zdržel se 

12 – 0 – 1 

Sekce primární prevence – vedoucí sekce bude Mgr Jana Havlíková 

Hlasování 

pro – proti – zdržel se 

13 – 0 – 0 

 

Komise vyslovila souhlas s navrženými vedoucími jednotlivých sekcí. 
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5) Adiktologické fórum 

Bc. Havlíková informovala o tom, že na podzim 2019 by ráda zorganizovala Adiktologické 

fórum tak, jak bylo zvykem, počítá s ním i v novém Akčním plánu. Dále by byla ráda, 

kdyby se na organizaci Adiktologického fóra podílely i organizace a jednotlivé sekce. 

Zaměřeno by mělo být na výměnu informací mezi sebou a na některém z dalších jednání 

by mělo být zvoleno stěžejní téma. Jednalo by se o 1 denní akci. 

MUDr. Popov poznamenal, že označení Adiktologické fórum se používá jako označení 

pravidelných setkávání na Úřadu vlády, kdy se 1 za 2 měsíce scházejí zástupci 

jednotlivých institucí z celé republiky. 

 

Komise vzala na vědomí informace o Adiktologickém fóru. 

 

6) Čtyřleté financování adiktologických služeb 

Bc. Havlíková navrhuje ponechat čtyřleté financování tak, jak běželo doposud  

a zamyslela by se nad zrušením dofinancování 4letých grantů. Byla by možnost požádat 

o jednoletý grant, nikoliv o navýšení 4letých grantů. PaedDr. Těmínová a Mgr. 

Počarovský to považují za problém, protože během 4 let se mění spousta faktorů, např. 

ceny energií, mzdové poměry zaměstnanců atd., které ovlivňují rozpočty jednotlivých 

projektů a navýšení grantů tyto změny zohledňuje. 

Bc. Havlíková do příštího jednání vytvoří přehled toho, jak probíhalo 4 leté financování, 

jak probíhalo dofinancování a bude to na další diskusi. 

PaedDr. Těmínová doplnila, že 4 leté financování zajišťuje překlenovací období na 

začátku každého roku a udržení určitého stabilního systému financování. 

 

Komise vzala na vědomí informace o čtyřletém financování adiktologických služeb. 

 

7) Prostory pro nové kontaktní centrum 

Bc. Havlíková chce zjistit možnosti, které hl. m. Praha má, co se týká prostor pro nové 

kontaktní centrum nebo ambulanci pro substituční léčbu. PhDr. Douda upozornil na 

problém zajistit kvalifikovaný personál, který by musel být přeplacený. Přítomní se shodli, 

že se substituční léčba rozšířit musí. Mgr. Počarovský upozornil na riziko prosazení 

v daném místě a na konkrétní městské části. Dále se dotázal, zda se vytvoří kapitola, 

která finančně pokryje počáteční financování kontaktního centra minimálně na 2 roky, 

než se dostane do sítě sociálních služeb. 
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Paní Vedralová se dotázala, zda si DROP IN, o.p.s. zažádal na finanční příspěvek na 

zřízení mobilní ambulance a v jakém stadiu je tato žádost. PhDr. Douda tuto informaci 

potvrdil s tím, že organizace DROP-IN, o.p.s. dodala další podklady k tisku a paní radní 

doplnila, že tento tisk je v současné době v kolečku. Projekt je spolufinancován 

z programu Pól růstu. 

Paní Vedralová dále přítomné seznámila se zkušenostmi MČ Praha 12. Podle ní nejsou 

problém prostory, ale přístup a zbytečné obavy občanů. Je nutné, aby městská část 

s rezidenty komunikovala a ukázala jim, že jejich obavy jsou zbytečné, proběhl i Den 

otevřených dveří. V současné době Centrum primární prevence navštěvují žáci okolních 

základních škol.  

Mgr. Počarovský upozornil, že je rozdíl vybudovat na městské části Centrum primární 

prevence nebo ambulanci pro substituční léčbu a komunikace s městskými částmi bude 

o to náročnější. 

Radní Mgr. Johnová navrhla užší spolupráci s odborem HOM MHMP při hledání nových 

prostor pro tento projekt. 

 

Komise vzala na vědomí informace o prostorách pro nové kontaktní centrum. 

 

8) Informace o průběhu grantového řízení v oblasti primární prevence ve 

školách a školských zařízeních v roce 2019 

Radní Mgr. Johnová předala slovo koordinátorce školské prevence Mgr. Havlíkové. Ta 

informovala přítomné o tom, že pro Programy primární prevence ve školách a školských 

zařízeních pro rok 2019 bylo v rozpočtu schváleno 11 mil. Kč a z dalších zdrojů odboru 

ZSP byla na tuto oblast zajištěna částka 3 mil. Kč. Evidováno bylo pro rok 2019 271 

projektů, téměř všechny projekty budou finančně podpořeny. Předpokládaný termín 

schválení materiálu v Zastupitelstvu hl. m. Prahy je duben 2019. Členům Komise byla 

předána písemná informace o Programech primární prevence ve školách a školských 

zařízeních pro rok 2019. 

 

Komise vzala na vědomí informace o průběhu grantového řízení v oblasti primární 

prevence ve školách a školských zařízeních v roce 2019. 
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9) Rizikové chování neorganizované mládeže ve volném čase – bitky 

Mgr. Havlíková k tomuto bodu uvedla, že ji v průběhu roku 2018 začali informovat 

metodici prevence z PPP ohledně organizovaných bitek mezi mládeží především na 

území MČ Praha 11, MČ Praha 12 a MČ Praha 14. Jedná se o sídlištní oblasti a nákupní 

centra, kde se mladí lidé scházejí a tráví svůj volný čas. Na základě těchto informací 

oddělení prevence zadalo organizaci Proxima Sociale monitoring rizikového chování 

neorganizované mládeže v těchto oblastech.   Oddělení prevence iniciovalo nad výsledky 

monitoringu pracovní jednání se zástupci městských částí, MP HMP, P ČR, OSPOD, 

PMS, PPP poraden a NNO. Účastníci schůzky se shodli na tom, že bitky jsou svolávány 

na sociálních sítích, natáčeny a zveřejňovány. Skupiny se rychle přemisťují metrem na 

další městské části, kde vyvolávají potyčky. Problémem skupin je to, že jsou v nich děti 

různého věku včetně mladých dospělých a vystoupit z těchto skupin je prakticky 

nemožné. Výstupem z jednání bylo mimo jiné to, že je nutné se těmto skupinkám více 

přiblížit, v rámci NZDM služeb posílit terén, pracovat se záškoláctvím a začít se věnovat 

virtuálnímu prostoru, ve kterém děti tráví nejvíce volného času. 

Paní Vedralová potvrdila, že MČ Praha 12 tento problém intenzivně řeší, posílila se 

hlídková činnost v problémových oblastech, byl vytvořen dotazník do místních základních 

škol, na základě jehož výstupu budou navrhována další řešení situace. 

Další členové Komise doplnili, že je nutné přehodnotit činnost NZDM a více chodit za 

dětmi do terénu. Po kratší diskusi se členové Komise dohodli, že tuto problematiku bude 

řešit také Sekce komunitního bezpečí. 

 

Komise vzala na vědomí informace o rizikovém chování neorganizované mládeže ve 

volném čase. 

 

10) Výsledky šetření o rizikovém chování žáků 2. stupně ZŠ a SŠ v Praze 

Členové Komise byli seznámeni se stručnými výsledky Dotazníkového šetření  

o rizikovém chování žáků pražských škol, které realizovalo v listopadu 2018 Pražské 

centrum primární prevence (CSSP) ve spolupráci s krajskou školskou koordinátorkou 

prevence. Výsledky šetření budou součástí nového akčního plánu.  

PharmDr. Fifka navrhl, aby výstupy z šetření byly zveřejněny, jedná se o zajímavé 

výstupy ze solidního statistického vzorku a bylo by potřeba sdělit je veřejnosti. 
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Komise vzala na vědomí informace o výsledcích šetření o rizikovém chování žáků 2 

stupně ZŠ a SŠ v Praze. 

 

11) Preventivní akce Nebezpečný svět 

Odd. prevence ZSP se podílí prvním rokem na organizaci Pražského filmového kufru. 

Pražský filmový kufr je soutěžní přehlídka amatérských filmů tvořených výhradně dětmi 

a mládeží do 20 let a hlavním organizátorem je DDM Praha 6. V letošním roce byla tato 

soutěž rozšířena o zvláštní kategorii (Ne)bezpečnej svět, která má i doprovodné akce 

zaměřené na vzdělávání pedagogů a rodičů.  Uzávěrka soutěže proběhne 22. září 2019. 

Více informací lze nalézt na www.prazskyfilmovykufr.cz . 

 

Komise vzala na vědomí informace o preventivní akci Nebezpečný svět. 

 

12) Pražské fórum primární prevence 

Mgr. Havlíková pozvala všechny přítomné na Pražské fórum primární prevence, které se 

každoročně koná ve Velké zasedací síni ZHMP na Mariánském nám. Fórum proběhne 

16. 5. 2019 a zaměří se na syndrom týraného a zneužívaného dítěte, spolupráci škol a 

OSPOD. V rámci fóra se budou také prezentovat organizace, které školám poskytují 

programy primární prevence. Přednášet budou odborníci z Dětského krizového centra. 

Pozvánka s programem bude členům Komise rozeslána. 

 

Komise vzala na vědomí informace o Pražském fóru primární prevence. 

 

13) Národní strategie primární prevence rizikového chování na období 2019-2027 

Mgr. Havlíková informovala členy Komise, že byla v březnu ve vládě schválena Národní 

strategie primární prevence rizikového chování na období 2019-2027 a Akční plán 

realizace Národní strategie primární prevence rizikového chování dětí a mládeže na 

období 2019 – 2021. 

 

Komise vzala na vědomí informace o Národní strategii primární prevence rizikového 

chování na období 2019 - 2027. 

 

 

 



9 

 

14) Různé 

Přítomní se shodli na požadavku navrhnout termíny jednání Komise na celý rok 2019. 

Termíny budou členům rozeslány v nejbližší možné době. 

MUDr. Karbanová navrhla 3 témata, která by se měla na jednáních Komise řešit: 

- detox v Nemocnici pod Petřínem 

- jak nakládat s intoxifikovanými nealkoholovými pacienty  

- zda by nebylo možné vytvořit v Nemocnici na Františku somatickou ambulanci se 

zastoupením praktika, chirurga, kožního, gynekologa 

MUDr. Popov informoval přítomné o tom, že se v březnu 2019 uskutečnil ustavující sjezd 

Asociace provozovatelů záchytných stanic v České republice. 

Předsedkyně Komise Mgr. Milena Johnová poděkovala přítomným členům Komise za 

účast na jednání a v 10.40 jednání ukončila. 

 

Zapsala: 

 

 

………………………………. 

Ing. Veronika Pavlíková 

tajemnice Komise 

 

 

Ověřil: 

 

 

…………………………………….. 

 

členka Komise 

 

 

…………………………………… 

Mgr. Milena Johnová 

předsedkyně komise 


